

ETUDES SURVEILLEES ET ACTIVITES EXTRASCOLAIRES

GS - CM2

Chers parents,

Nous sommes heureux de vous informer du prochain lancement des études surveillées et activités extrascolaires.

Les activités extrascolaires de l'école primaire s'inscrivent dans le cadre de l'enseignement scolaire. Elles en sont le prolongement en proposant à votre enfant une activité éducative (sportive, intellectuelle ou ludique...) hors du temps normal d'enseignement.

Afin d'inscrire votre enfant en toute connaissance de cause, nous vous engageons à lire attentivement les informations ci-dessous qui tiennent lieu de règlement.

LE CALENDRIER

Le programme des activités se déroule sur **13 semaines** effectives du **LUNDI 31 août au JEUDI 10 décembre, 2015** (Voir le calendrier ci-dessous) :

	Lundi	Mardi	Mercredi	Jeudi
Semaine 1	31/08/2015	1/09/2015	2/09/2015	3/09/2015
Semaine 2	7/09/2015	8/09/2015	9/09/2015	10/09/2015
Semaine 3	14/09/2015	15/09/2015	16/09/2015	17/09/2015
Semaine 4	21/09/2015	22/09/2015	23/09/2015	24/09/2015

Vacances scolaires 28 septembre 2 octobre 2015

Semaine 5	*Jour férié	06/10/2015	07/10/2015	08/10/2015
Semaine 6	12/10/2015	13/10/2015	14/10/2015	15/10/2015
Semaine 7	19/10/2015	20/10/2015	21/10/2015	22/10/2015
Semaine 8	26/10/2015	27/10/2015	28/10/2015	29/10/2015
Semaine 9	02/11/2015	03/11/2015	04/11/2015	05/11/2015

Vacances scolaires 9 au 13 novembre 2015

Semaine 10	16/11/2015	17/11/2015	18/11/2015	19/11/2015
Semaine 11	23/11/2015	24/11/2015	25/11/2015	26/11/2015
Semaine 12	30/11/2015	01/12/2015	02/12/2015	03/12/2015
Semaine 13	07/12/2015	08/12/2015	09/12/2015	10/12/2015
TOTAL	12	13	13	13


Dates en rouge : Jours fériés / Vacances scolaires (pas d'activité ces jours-là)

LES INSCRIPTIONS

Veillez imprimer le formulaire d'inscription. Si vous n'avez pas accès à une imprimante, vous pouvez obtenir le formulaire à l'accueil.

Nous vous prions de bien vouloir remettre les formulaires remplis à Sophie Muzard à l'accueil (bâtiment de l'administration) entre 8h00 et 15h30. Veillez indiquer le nom de l'enfant, l'activité et la classe.

(Voir exemple)

NOM de l'enfant : <u>FRANCOIS</u> Prénom : <u>CLAUDE</u> Classe: <u>CPB</u>		
Jour	Activité - 1er choix	2nd choix
Lundi	Etude	-----
Mardi	Yoga	Poterie
Mercredi	-----	-----
Jeudi	Aquarelle	Kapla
J'autorise YMCA à récupérer mon/mes enfants à l'issue de l'activité : <u>OUI (MARDI)</u> (OUI / NON) J'autorise mon/mes enfants à partir par ses/leurs propres moyens : <u>OUI (LUNDI)</u> (OUI / NON) J'autorise les personnes suivantes à récupérer mon/mes enfants : _____ (OUI / NON) NOM et prénom : <u>FRANCOIS AIME</u> Signature des parents : 		

Vous pouvez également scanner le formulaire et l'envoyer par email à : gabriela.garza@condorcet.com.au

La clôture des inscriptions est fixée à MARDI 25 AOUT 2015 A 17H00. Aucune demande ne pourra être acceptée au delà de cette date.

Les places pour les activités étant limitées, elles seront attribuées sur une base de premiers inscrits premiers servis.

La liste des élèves retenus pour chaque activité sera affichée sur le tableau près de la cour de l'école primaire (cantine) ainsi qu'à l'entrée de la grande section **VENDREDI 28 AOUT 2015**.

Les activités commenceront le LUNDI 31 AOUT 2015.

LES TARIFS

Le montant de chaque activité par enfant pour la période est fixé à :

- \$120 = 12 séances (activités du lundi)
- \$130 = 13 séances (activités du mardi, mercredi et jeudi)
- **Les études surveillées sont payantes (\$5 par séance):**
- \$60 = 12 séances (étude du lundi)
- \$65 = 13 séances (études du mardi, mercredi et jeudi)

Une facture vous sera envoyée ultérieurement

LA PRISE EN CHARGE ET LA SORTIE

Les études surveillées et les activités extrascolaires se déroulent du lundi au vendredi de **15h45 à 16h45**.

Les enfants inscrits à une activité, doivent rester dans la cour du primaire à l'emplacement indiqué par des affichettes. La prise en charge des élèves est assurée par les animateurs qui viennent les chercher dans la cour du primaire pour les conduire ensuite sur le lieu de l'activité. A la fin de la séance, les animateurs reconduisent les élèves à l'emplacement du rassemblement marqué par l'affichette de l'activité. Les parents viennent chercher leur enfant à cet endroit.

Les enfants qui rejoignent le YMCA à l'issue de leur activité sont pris en charge par l'animateur de la garderie dans la cour du primaire.

En cas de pluie : Si l'activité de votre enfant se déroule à l'extérieur, il est pris en charge par le moniteur qui anime son activité dans une salle de classe du primaire. Il propose un thème lié à l'activité. **Attention** : le moniteur raccompagne les élèves près de la grille du primaire sous la coursive.

LES ABSENCES

Veillez noter **qu'il n'est pas prévu de remboursement pour l'absence ou le désistement d'un élève**.

Seule l'annulation d'un club ou l'absence d'un animateur sans remplacement entraîne le remboursement partiel ou total. L'école s'engage à faire le maximum pour trouver un remplaçant et assurer l'activité.

Nous vous remercions de nous informer de l'absence de votre enfant par email à : gabriela.garza@condorcet.com.au ou par téléphone au 9349 6714 ou 9344 8692.

LES RETARDS

***Nous vous rappelons que chaque quart d'heure de retard est facturé \$30.**

En cas de retard, votre enfant vous attendra au bureau d'accueil de la maternelle.

En cas de retards répétés, nous nous réservons **le droit de suspendre** l'activité de l'enfant concerné.

A aucun moment un élève ne peut être laissé seul dans l'établissement. Tout enfant seul dans la cour sera confié au personnel du Lycée et chaque quart d'heure écoulé sera facturé \$30.

LA DISCIPLINE

Les activités extrascolaires de l'école s'inscrivent dans le cadre de l'enseignement scolaire et dans le respect du règlement intérieur de l'établissement.

Encadrées par des enseignants ou des intervenants extérieurs, ces activités permettent de développer et de renforcer des compétences et connaissances, mais visent également le renforcement de la socialisation et du respect des règles de vie de l'école.

Dans cette perspective, il est demandé à votre enfant d'être à l'écoute de l'adulte qui l'encadre, respectueux des consignes qui lui sont données ainsi que du matériel qui lui est confié. Il se doit également d'entretenir de bonnes relations avec l'ensemble des autres participants à l'activité.

Dans la mesure où il ne pourrait suivre ces consignes, et **après deux avertissements** dont vous serez informés directement, une décision de **suspension définitive** de l'activité sera prononcée à son égard.

Aucun remboursement de l'activité ne sera effectué.

LA TENUE VESTIMENTAIRE

Une tenue vestimentaire adaptée à l'activité de votre enfant **est exigée**. Votre enfant **ne pourra pas participer** à celle-ci le cas échéant. Il demeurera sous la responsabilité de l'animateur qui lui confiera des tâches d'encadrement et de prise en charge du matériel.

L'ENGAGEMENT DES FAMILLES

L'inscription de votre enfant à l'une des activités proposées suppose que vous ayez pris connaissance de ce règlement qui vaut acceptation des règles définies.

Je me tiens à votre entière disposition pour répondre à vos questions et vous apporter toutes les informations nécessaires.

Très cordialement,

Gabriela Garza
9349 6714

Coordnatrice des activités extrascolaires
gabriela.garza@condorcet.com.au

EXTRACURRICULAR ACTIVITIES AND SUPERVISED STUDIES

GS - CM2

Dear parents,

We are pleased to inform you that the organisation of the next sessions of extracurricular activities and supervised study proposed at the International French School of Sydney is starting soon.

Extracurricular activities are part of the education your child receives at the school. They are a continuation of the school's curriculum and offer several activities to children (sports, intellectual or playful) outside normal school hours.

Please read all the information attached carefully to know and understand the rules before you enrol your child.

You will find below some information concerning these activities:

CALENDAR

The program will run for **13 weeks** starting on **MONDAY 31st of August to Thursday 10th of December 2015 inclusive**

(Refer to the calendar below):

	Monday	Tuesday	Wednesday	Thursday
Week 1	31/08/2015	1/09/2015	2/09/2015	3/09/2015
Week 2	7/09/2015	8/09/2015	9/09/2015	10/09/2015
Week 3	14/09/2015	15/09/2015	16/09/2015	17/09/2015
Week 4	21/09/2015	22/09/2015	23/09/2015	24/09/2015

School holidays 28 of September to 2nd of October, 2015

Week 5	*Public holiday	06/10/2015	07/10/2015	08/10/2015
Week 6	12/10/2015	13/10/2015	14/10/2015	15/10/2015
Week 7	19/10/2015	20/10/2015	21/10/2015	22/10/2015
Week 8	26/10/2015	27/10/2015	28/10/2015	29/10/2015
Week 9	02/11/2015	03/11/2015	04/11/2015	05/11/2015

School holidays 13-24 of April 2015


Week 11	16/11/2015	17/11/2015	18/11/2015	19/11/2015
Week 12	23/11/2015	24/11/2015	25/11/2015	26/11/2015
Week 13	30/11/2015	01/12/2015	02/12/2015	03/12/2015
Week 14	07/12/2015	08/12/2015	09/12/2015	10/12/2015
TOTAL	12	13	13	13

***Dates in red: public holiday/school holidays (no activity on those days)**

ENROLMENTS

Please print and complete the enrolment form. If you do not have access to the internet, you can obtain an enrolment form at **reception**.

The completed enrolment form must be handed in to Sophie Muzard at reception (administration building) between 8.00am and 3.30pm. Please clearly indicate your child's name, activity and class. (See example)

Last Name: <u>FRANCOIS</u>		First Name: <u>CLAUDE</u>	Class: <u>CPB</u>
Day	Activity - 1st preference	2 nd preference	
Monday	Study	-----	
Tuesday	Yoga	Pottery	
Wednesday	-----	-----	
Thursday	Aquarelle	Kapla	
I authorize YMCA to pick up my child after the activity: <u>YES (TUESDA)</u> (YES / NO)			
I authorize my child to leave by himself/herself: <u>YES (MONDAY)</u> (YES / NO)			
I authorize the following person/s to pick up my child/ children: _____ (YES / NO)			
NOM et prénom : <u>FRANCOIS AIME</u>			
Parent's signature: 			

Alternatively you can scan the form and email to: gabriela.garza@condorcet.com.au

The deadline for the enrolment forms to be returned is TUESDAY 25th AUGUST 2015 AT 5PM. No enrolment will be accepted after this date.

Please note that as there is a limited number of spots for the activities, these will be allocated on a first come first served basis.

The list of children who are enrolled in each activity will then be displayed on the notice board next to the Canteen and at the Grande Section entrance on **FRIDAY 28TH of AUGUST, 2015**.

Activities will start on MONDAY 31ST of AUGUST, 2015

FEES

The fees per child for the whole period are as follows:

- \$120 = 12 sessions (**activities on Monday**)
- \$130 = 13 sessions (**activities on Tuesday, Wednesday and Thursday**)
- **The supervised study is \$5 per session:**
- \$60 = 12 sessions (**study on Monday**)
- \$65 = 13 sessions (**studies on Tuesday, Wednesday and Thursday**)

An invoice will be sent to you later

START AND END OF ACTIVITIES

Supervised study and extracurricular activities are held from Monday to Friday **from 3.45 p.m. to 4:45 p.m.** Children who are enrolled in these activities must remain in the primary playground at the meeting point indicated by the posters with the name of the activity.

Students will be under the supervision of the persons in charge of the activities. They will then all go to the respective area where their activity is being held. At the end of the activity session, the activity supervisor will accompany the children back to the meeting point marked by the posters in the primary playground where they will wait to be picked up by you on time.

Children who go to YMCA at the end of their activity will be picked up by the YMCA staff in the primary playground. **On rainy days**, an outdoor activity will be moved to a classroom and a similar activity to the usual one will then be organised. **Note:** you will need to pick up your child at the gate which is under cover.

ABSENCES

Please note that there will be **no refund in case of a child's absence or withdrawal from an activity**. A refund, partial or total, will only be made if an activity is cancelled or if the activity supervisor is absent and a replacement could not be organised. The school will do its best to find a replacement and ensure that the activity is run normally. We would appreciate it if you could inform us when your child is absent. Please contact Gabriela Garza either by phone 9349 6714 or 9344 8692, or by email gabriela.garza@condorcet.com.au

LATE PICK UP

***If you are late to pick up your child, please note that you will be charged \$30 for each period of 15 minutes.**

Your child will wait for you at the Prepschool office.

In case of repeated late pickups or refusal to pay the late fee, we reserve **the right to suspend** your child's enrolment in the activity.

Note that your child cannot stay alone anywhere on the school premises without supervision and therefore will be directed to the AES Coordinator's office and you will be charged \$30 for each period of 15 minutes that you are late. You will therefore need to pick up your child at the AES Coordinator's Office at the Prep School.

DISCIPLINE

Extracurricular activities are part of the education your child receives at the school. They are a continuation of the school's curriculum and offer several activities to children (sports, intellectual or playful) outside normal school hours.

Organised by the school's teachers or outside professionals, these activities allow your child to develop and strengthen his/her skills and knowledge, but also aim at strengthening social skills as well as the compliance with the rules of life at the school.

For this purpose, the child is asked to listen to the activity supervisor, follow instructions, and respect the equipment as well as other members present during the activity.

In the event that your child cannot follow these rules and **after two warnings** have been issued, we will take the decision to suspend your child permanently from this activity. **There will be no refund in this case.**

DRESS CODE

Your child **should be appropriately dressed** for the activity; otherwise he/she **may not be able to participate** in this activity. In that case, he/she will remain under the responsibility of the activity supervisor who will entrust him/her mentoring and equipment duties.

FAMILY COMMITMENT

Enrolling your child in any of the extracurricular activities implies that you have acknowledged and accepted these rules.

Do not hesitate to contact me for any further question.

Kind regards,
Gabriela Garza
9349 6714

Extracurricular Activities Coordinator
gabriela.garza@condorcet.com.au

ACTIVITES EXTRASCOLAIRES-EXTRACURRICULAR ACTIVITIES

PREMIERE PERIODE- FIRST TERM

31 août -10 décembre, 2015

JOUR	ACTIVITE	LANGUE	CLASSE	#	ANIMATEUR
Lun	Etude	FR	CP au CM2	10	Ghislaine Lai
Lun	Etude	FR	CP au CM2	10	Estelle Depayre
Lun	Etude	FR	CP au CM2	10	Pascale De Praetere
Lun	Yoga	ANG	GS-CP-CE1	7	Michele Tsaoucis
Lun	Création marionettes	ANG	CP au CM2	12	Barbara Kniphorst
Lun	Mandarin	MD	CP-CE1	10	Kylie Wu
Lun	Aquarelle	FR	CE2-CM1-CM2	10	Filomene Caccamo
Lun	Skate now	ANG	GS-CP	16	Daniel Whitte & Claudia Stanger
Lun	Dessin+comics	ANG	GS-CM2	10	Maria Smiriglia
Lun	Poterie	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Lun	Capoeira	ANG	CE2 –CM1-CM2	12	Mariana Potiguara
Mar	Etude	FR	CP au CM2	10	Sophie Scheurer
Mar	Etude	FR	CP au CM2	10	Anne-Margreth Hapiuk
Mar	Etude	FR	CP -CM2	10	Laurence Guguen
Mar	IT	FR	CE2-CM1-CM2	8	Pierre-Gerard Boissin
Mar	L'heure du conte	FR	GS- CP-CE1	12	Christelle Capelli
Mar	Yoga	ANG	CE2-CM1-CM2	7	Michele Tsaoucis
Mar	Couture+Tricot	FR	CE2-CM2	20	Ghislaine Lai et Isabelle Baron
Mar	Skate now	ANG	CE1-CM2	16	Daniel Whitte & Gracie Earl
Mar	Scouts club	FR/ENG	CE2 au CM2	10	Aaron Huynh
Mar	Capoeira	ANG	GS-CP-CE1	12	Mariana Potiguara
Mar	Masques	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Mer	Etude	FR	CP au CM2	10	Delphine Vandervynckt
Mer	Etude	FR	CP au CM2	10	Pierre-Gerard Boissin
Mer	Etude	FR	CP au CM2	10	Isabelle Baron
Mer	L'heure du conte	FR	GS- CP-CE1	12	Anne-Margreth Hapiuk
Mer	Football	ANG	CE2-CM1-CM2	20	Xavier Perernau + Manel Moca
Mer	Cuisine	FR	GS-CP	10	Thao Mann
Mer	Dessin+comics	ANG	GS-CM2	10	Maria Smiriglia
Mar	Poterie	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Mer	Skate now	ANG	GS-CP	16	Daniel Whitte & Claudia Stanger
Jeu	Etude	FR	CP au CM2	10	Laurence Guguen
Jeu	Etude	FR	CP au CM2	10	Anne-Margreth Hapiuk
Jeu	Etude	FR	CP au CM2	10	Christelle Capelli
Jeu	Skate now	ANG	CE1-CM2	16	Daniel Whitte & Gracie Earl
Jeu	Portraits	FR	GS-CM2	10	Delphine Vandervynckt
Jeu	Arts & craft	FR	GS-CP-CE1	20	Thao Mann & Martine Chauvin
Jeu	Aquarelle	FR	CE2-CM1-CM2	10	Filomene Caccamo
Jeu	Kapla	FR	GS-CM2	20	Amelie Bergeron + Laurianne Sicard

ACTIVITES EXTRASCOLAIRES-EXTRACURRICULAR ACTIVITIES

PREMIERE PERIODE- FIRST TERM

31st of August – 10th of December, 2015

DAY	ACTIVITY	LANGUAGE	CLASS	#	TEACHER
Mon	Study	FR	CP au CM2	10	Ghislaine Lai
Mon	Study	FR	CP au CM2	10	Estelle Depayre
Mon	Study	FR	CP au CM2	10	Pascale De Praetere
Mon	Yoga	ENG	GS-CP-CE1	7	Michele Tsaoucis
Mon	Puppet making	ENG	CP - CM2	12	Barbara Kniphorst
Mon	Mandarin	MD	CP-CE1	10	Kylie Wu
Mon	Aquarelle	FR	CE2-CM1-CM2	10	Filomene Caccamo
Mon	Skate now	ENG	GS-CP	16	Daniel Whitte & Claudia Stanger
Mon	Drawing + comics	ENG	GS-CM2	10	Maria Smiriglia
Mon	Pottery	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Mon	Capoeira	ENG	CE2 –CM1-CM2	12	Mariana Potiguara
Tue	Study	FR	CP au CM2	10	Sophie Scheurer
Tue	Study	FR	CP au CM2	10	Anne-Margreth Hapiuk
Tue	Study	FR	CP -CM2	10	Laurence Guguen
Tue	IT	FR	CE2-CM1-CM2	8	Pierre-Gerard Boissin
Tue	Story telling	FR	GS- CP-CE1	12	Christelle Capelli
Tue	Yoga	ENG	CE2-CM1-CM2	7	Michele Tsaoucis
Tue	Sewing + Knitting	FR	CE2-CM2	20	Ghislaine Lai et Isabelle Baron
Tue	Skate now	ENG	CE1-CM2	16	Daniel Whitte & Gracie Earl
Tue	Scouts club	FR/ENG	CE2 - CM2	10	Aaron Huynh
Tue	Capoeira	ENG	GS-CP-CE1	12	Mariana Potiguara
Tue	Masks	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Wed	Study	FR	CP au CM2	10	Delphine Vanderwynckt
Wed	Study	FR	CP au CM2	10	Pierre-Gerard Boissin
Wed	Study	FR	CP au CM2	10	Isabelle Baron
Wed	Story telling	FR	GS- CP-CE1	12	Anne-Margreth Hapiuk
Wed	Soccer	ENG	CE2-CM1-CM2	20	Xavier Perernau + Manel Moca
Wed	Cooking	FR	GS-CP	10	Thao Mann
Wed	Drawing + comics	ENG	GS-CM2	10	Maria Smiriglia
Wed	Pottery	FR	GS-CM2	10	Xavier Modoux
Wed	Skate now	ENG	GS-CP	16	Daniel Whitte & Claudia Stanger
Thu	Study	FR	CP au CM2	10	Laurence Guguen
Thu	Study	FR	CP au CM2	10	Anne-Margreth Hapiuk
Thu	Study	FR	CP au CM2	10	Christelle Capelli
Thu	Skate now	ENG	CE1-CM2	16	Daniel Whitte & Gracie Earl
Thu	Portraits	FR	GS-CM2	10	Delphine Vanderwynckt
Thu	Arts & craft	FR	GS-CP-CE1	20	Thao Mann & Martine Chauvin
Thu	Aquarelle	FR	CE2-CM1-CM2	10	Filomene Caccamo
Thu	Kapla	FR	GS-CM2	20	Amelie Bergeron + Laurianne Sicard

FORMULAIRE D'INSCRIPTION

ACTIVITES EXTRASCOLAIRES / GS-CM2

Première période

Du 31 août au 10 décembre 2015

Les AES se déroulent du lundi au jeudi de 15h45 à 16h45

***Nous vous rappelons que chaque quart d'heure de retard est facturé \$30.**

Votre enfant vous attendra à l'accueil de l'école maternelle

NOM de l'enfant : _____ Prénom : _____ Classe: _____

Jour	Activité - 1er choix	2nd choix
Lundi		
Mardi		
Mercredi		
Jeudi		

J'autorise YMCA à récupérer mon/mes enfants à l'issue de l'activité : _____ (OUI / NON)
 J'autorise mon/mes enfants à partir par ses/leurs propres moyens : _____ (OUI / NON)
 J'autorise les personnes suivantes à récupérer mon/mes enfants : _____ (OUI / NON)

NOM et prénom : _____

Signature des parents : _____

NOM de l'enfant : _____ Prénom : _____ Classe : _____

Jour	Activité - 1er choix	2nd choix
Lundi		
Mardi		
Mercredi		
Jeudi		

J'autorise YMCA à récupérer mon/mes enfants à l'issue de l'activité : _____ (OUI / NON)
 J'autorise mon/mes enfants à partir par ses/leurs propres moyens : _____ (OUI / NON)
 J'autorise les personnes suivantes à récupérer mon/mes enfants : _____ (OUI / NON)

NOM et prénom : _____

Signature des parents : _____

AFTER SCHOOL ACTIVITIES / GS-CM2

First Term

From 31st of August to 10th of December 2015

The AES take place from Monday to Thursday from 3:45pm to 4:45pm

Please remember that every 15min late pick up is invoiced \$30.

Your child will wait for you at the Prep school reception

Last Name: _____ First Name: _____ Class: _____		
Day	Activity - 1st preference	2 nd preference
Monday		
Tuesday		
Wednesday		
Thursday		
<p>I authorize YMCA to pick up my child after the activity: _____ (YES / NO) I authorize my child to leave by himself/herself: _____ (YES / NO) I authorize the following person/s to pick up my child/ children: _____ (YES / NO)</p> <p>NOM et prénom : _____</p> <p>Parent's signature: _____</p>		

Last Name: _____ First Name: _____ Class: _____		
Day	Activity - 1st preference	2 nd preference
Monday		
Tuesday		
Wednesday		
Thursday		
<p>I authorize YMCA to pick up my child after the activity: _____ (YES / NO) I authorize my child to leave by himself/herself: _____ (YES / NO) I authorize the following person/s to pick up my child/ children: _____ (YES / NO)</p> <p>Full Name: _____</p> <p>Parent's signature: _____</p>		